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Aanleiding 
Er is een aantal zaken die te maken hebben met diergezondheid waarover de 
Tweede Kamer dient te worden geïnformeerd. Het betreft een voorgenomen 
wijziging van het beleid van preventief ruimen bij een uitbraak met vogelgriep, het 
voornemen regelgeving op te stellen om de rundveeziekte bovine virus diarree 
(BVD) te bestrijden, informatie over een recente risico-beoordeling voor de insleep 
van Afrikaanse varkenspest (AVP), de stand van zaken van het project veterinaire 
veld en u informeert de Kamer over de toezegging uit te zoeken of medewerkers 
van de dierenambulance bepaalde diergeneeskundige handelingen mogen 
uitvoeren. De vogelgriep-onderwerpen worden verstuurd mede namens de minister 
van VWS omwille van het beleid rondom de bestrijding van vogelgriep. 
 

Geadviseerd besluit 
U kunt de brief ondertekenen en versturen; de brief is met de minister van VWS 
afgestemd en wordt mede namens de minister van VWS verstuurd. 
 

Kernpunten 
Preventief ruimen 
• Bij een uitbraak van hoogpathogene aviaire influenza (HPAI) in een 

pluimveedicht gebied is het beleid bedrijven in een 1 km zone rond die 
uitbraak preventief te ruimen om de kans op tussenbedrijfstransmissie zo 
klein mogelijk te maken. 

• Dit beleid is op verzoek van LNV opnieuw, met de nieuwe gegevens van 2022 
geanalyseerd en geëvalueerd.  
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Kenmerk 
DGA-DAD / 34956769 • Uit de analyses is gebleken dat het intensief (hoge frequentie) bemonsteren 

van bedrijven in een zone van minstens 1,5 km rond een uitbraak 
vergelijkbaar is met preventief ruimen, wat betreft het verkleinen van de kans 
op tussenbedrijfstransmissie. 

• De analyse wordt onderschreven door de deskundigengroep dierziekten. 
• Het voornemen is om bij een uitbraak met HPAI in de Gelderse Vallei en de 

Peel, beide pluimveedicht, deze bemonstering uit te voeren in een straal van 3 
km en tegelijkertijd af te zien van preventief ruimen. Het zal wel per uitbraak 
worden afgewogen.  

• Met de 3 km wordt extra zekerheid ingebouwd en wordt aangesloten bij de al 
bestaande telefonische monitoring die nu al wordt uitgevoerd in de 3 km  in 
pluimveedichte gebieden. 

• Het grote voordeel is dat veel minder bedrijven hoeven te worden geruimd 
dan bij het huidige beleid.  

• Het betekent niet dat daarmee de kans op verspreiding tussen bedrijven tot 
nul is gereduceerd. Dat is ook niet het geval bij preventief ruimen. De kans op 
een uit de hand lopende, lokale epidemie wordt lager.  

• In gebieden met een lagere pluimveedichtheid, is de laatste jaren steeds 
minder vaak preventief geruimd. Het beleid voor die gebieden is dat bedrijven 
in de 1 km zone rond een uitbraak niet meer preventief worden geruimd. 
Afhankelijk van het risico wordt in specifieke situaties de intensieve 
monitoring toegepast. Dit geldt ook voor risicovolle contacten van besmette 
bedrijven. 

• Mocht de situatie ongunstig blijken, dan kan in uitzonderlijk risicovolle 
situaties preventief ruimen toch nodig zijn. Dit is ter beoordeling op dat 
moment.  

 
Bestrijding BVD 
• De rundveesector (melkvee, vleesvee en vleeskalveren) heeft de gezamenlijke 

ambitie om de rundveeziekten Infectieuze Boviene Rhinotracheïtis (IBR) en 
Boviene Virus Diarree (BVD) uit te roeien. Beide ziekten hebben negatieve 
invloed op de diergezondheid en leiden tot aanzienlijke economische schade. 

• De sectoren hebben daartoe in 2018 een privaat bestrijdingsprogramma 
gestart voor beide ziekten, verplicht voor melkveehouders via hun 
kwaliteitssysteem. 

• In 2017 heeft uw voorganger toegezegd om de bestrijding van IBR te steunen 
met regelgeving, zodat ook andere rundveehouders (wettelijk) verplicht 
worden IBR te bestrijden. Belangrijke reden is dat voor IBR een officiële EU-
vrijstatus te verkrijgen is. BVD kende op dat moment geen EU-kader. 

• Eerder dit jaar hebt u ingestemd om ook voor BVD ondersteunende 
regelgeving voor te bereiden. BVD kent sinds de nieuwe EU-
diergezondheidsverordening wél een EU-kader en ook voor BVD kan nu een 
officiële EU-vrijstatus verkregen worden. 

• U werkt eraan om de regelgeving voor IBR en BVD gezamenlijk in werking te 
laten treden en doet dit in nauwe afstemming met de sectoren. U streeft naar 
inwerkingtreding per 1 juli 2024. 

 
Deskundigen-verslag AVP 
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Kenmerk 
DGA-DAD / 34956769 • U heeft de deskundigengroep dierziekten kort voor de zomer verzocht een 

nieuwe risico-beoordeling te geven voor de introductie van AVP in Nederland. 
Aanleiding is het feit dat het vorige advies een jaar geleden is gegeven. 
Tussentijds is het onrustig in Europa en is de situatie sterk veranderd ten 
opzichte van vorig jaar. 

• U stuurt het verslag van de bijeenkomst van de deskundigen mee met deze 
brief. Daarin staat dat het risico op introductie (bijv door besmette 
vleeswaren) in gehouden varkens en populaties wilde zwijnen klein is, en het 
risico op introductie door migratie van besmette wilde zwijnen 
verwaarloosbaar klein is. 

 
Project veterinaire veld 
• In uw brief aan de Kamer van 23 december 2022 heeft u toegezegd de Kamer 

op de hoogte te houden van het project ‘veterinaire veld’.  
• In deze brief doet u verslag van de startbijeenkomst op 5 juli jl. met alle 

stakeholders, de onafhankelijk voorzitter en het ministerie van LNV. 
 
Diergeneeskundige handelingen medewerkers dierenambulance  
• In het begrotingsdebat LNV van 23 december 2022 hebt u de toezegging 

gedaan om de Kamer te informeren over de mogelijkheden voor medewerkers 
van de dierenambulance om bepaalde diergeneeskundige handelingen uit te 
voeren.  

• Het lid Graus (PVV) vroeg om ruimte voor het behandelen van dieren in shock 
door deze medewerkers. 

• De conclusie is dat het wettelijk niet mogelijk en veterinair gezien niet 
verantwoord is en dat daarnaast deze wens door organisaties van 
dierenambulances niet wordt gedeeld.  




